
 Protokół Nr XL/18 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 30 maja 2018 r. na godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. XL/606/2018 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2018 rok.
2. XL/607/2018 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. XL/608/2018 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
                             umowy dzierżawy terenu położonego w Raciborzu przy ulicy ks. Józefa
                             Londzina 14.
4. XL/609/2018 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
                             umowy dzierżawy terenu położonego w Raciborzu przy ulicy 1-go Maja.
5. XL/610/2018 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
                             umów dzierżawy nieruchomości położonych w Raciborzu przy ulicy 
                             Kolejowej 21 i Włoskiej 3.
6. XL/611/2018 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
                             umowy dzierżawy terenu położonego w Raciborzu przy ulicy Głubczyckiej.
7. XL/612/2018 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu,
                             położonej w Raciborzu przy ul. Piotrowskiej.
8. XL/613/2018 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu,
                             położonej w Raciborzu przy ulicy Głubczyckiej.
9. XL/614/2018 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu
                             zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Śródmieście w Raciborzu. 
10. XL/615/2018 w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI/197/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia
                             23 marca 2016 r. w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla
                             Miasta Raciborza”.
11. XL/616/2018  w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy
                              Społecznej w Raciborzu.

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska - Mróz
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Katarzyna Polak
 Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Robert Myśliwy
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
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 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Piotr Janas 
 Radca Prawny Maciej Markowicz 

 
Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 18, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności odnosząca się do całego posiedzenia stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o ujęcie w planowanym porządku obrad zał. Nr 2, dodatkowych 
następujących punktów i projektów uchwał:
 wnioski Prezydenta Miasta:

1. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  
 wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:

2. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Raciborzu. 

Następnie z uwagi na brak innych wniosków poddał pod głosowanie ostateczny porządek obrad z 
uwzględnieniem przedstawionych wniosków. 
Rada przy  18  głosujących radnych,  jednogłośnie  przyjęła  powyższe  wnioski  i  ustaliła  następujący
porządek obrad (wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 3):

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Raciborzu za rok 2017.
5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2018 rok.
      1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  
6. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy terenu położonego w Raciborzu przy ulicy ks. Józefa Londzina 14.
7. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy terenu położonego w Raciborzu przy ulicy 1-go Maja.
8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umów 

dzierżawy nieruchomości położonych w Raciborzu przy ulicy Kolejowej 21 i Włoskiej 3.
9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy terenu położonego w Raciborzu przy ulicy Głubczyckiej.
10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu, położonej w 

Raciborzu przy ul. Piotrowskiej.
11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu, położonej w 

Raciborzu przy ulicy Głubczyckiej.
12. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Śródmieście w Raciborzu. 
13. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI/197/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia 23 marca 

2016 r. w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta Raciborza”.
14. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Raciborzu. 
15. Interpelacje, zapytania i wnioski.
16. Zakończenie sesji.
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Ad 2. Przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przew.  RM Henryk  Mainusz poddał  pod  głosowanie  Protokół  Nr  XXXIX/18  z  sesji  Rady
Miasta Racibórz z dnia 25 kwietnia 2018 r.  

Rada przy 18 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
Protokół Nr XXXIX/18 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 25 kwietnia  2018 r. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 4. 

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent  Miasta  Mirosław  Lenk przedstawił  bieżącą  realizację  uchwał  Rady  Miasta
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta
obecnej  kadencji.  Przedmiotowe  informacje  stanowią  zał.  Nr  5 do  protokołu.  Następnie
przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista
omówionych wydarzeń stanowi zał. Nr 6 do protokołu.

Ad 4. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Raciborzu za rok 2017.

 Radny Leszek Szczasny zapytał jaką najwyższą stawką mandatu Straż Miejska może ukarać
osobę spalającą odpady.

 Komendant  Straży Miejskiej  w Raciborzu  Wiesław Buczyński  przekazał,  że  mandaty za  to
wykroczenie mogą być w granicach od 50 do 500 zł.

 Radny Leszek Szczasny wskazał, że średnio były to mandaty 200 zł dlatego też zaapelował aby
takie wykroczenia karać większymi mandatami.   

 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że wysokość mandatu zależy od strażnika, który na
miejscu prowadzi postępowanie.

 Radny Leszek Szczasny zapytał czy strażnik może nałożyć mandat za samo niewystarczająco
dobre zabezpieczenia psa, szczególnie gdy chodzi o rasy niebezpieczne.    

 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że każde zdarzenie z udziałem psa jest zdarzeniem
indywidualnym.  Niemniej  w przypadku stwierdzenia  niewystarczającego zabezpieczenia  psa
strażnik zawsze zwraca na to uwagę właścicielowi psa. 

 Radny Leszek Szczasny zwracając uwagę na uchybienia punktów skupu odpadów, które nie
wszystko  rejestrują  zapytał  czy  Straż  Miejska  uczestniczy  w  poszukiwaniu  skradzionych
przedmiotów, które później znajduje się skupie.  

 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że gdy jest podejrzenie dokonania czynu karalnego
to sprawy przekazuje się właściwym organom. 

 Radny  Leszek  Szczasny  zapytał  o  ilość  strażników  obsługujących  inne  gminy  na  mocy
porozumień i czy czasami nie odbywa się to kosztem miasta. 

 Komendant Wiesław Buczyński przekazał,  że na pewno nie  odbywa się to  kosztem miasta.
Dodał, że ze względu na te porozumienia został stworzony dodatkowy jeden etat.   

 Radny Leszek Szczasny zapytał czy inne gminy nie  są zainteresowane taką współpracą. 
 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że ostatnio taka propozycja została złożona Gminie

Kuźnia Raciborska ale zgodnie z ustawą taka współpraca może odbywać się tylko pomiędzy
sąsiadującymi gminami. Dalej wyjaśnił, że to gminy ponoszą koszty porozumienia z miastem w
zakresie patroli strażników.   

 Radny Leszek Szczasny zapytał czy wyposażenie sprzętowe Straży Miejskiej w samochody czy
rowery jest wystarczające.
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 Komendant  Wiesław  Buczyński  przekazał,  że  ilość  rowerów  w  Straży  Miejskiej  jest
wystarczająca.  Co  do  samochodów  to  wskazał,  że  część  z  nich  jest  już  mocno
wyeksploatowana, jeden ma już 14 lat i przejechanych ponad 300.000 km.  

 Radny  Leszek  Szczasny  zapytał  czy  jest  możliwość  włączenia  do  systemu  monitoringu
kolejnych  miejsc.  Na  koniec  podsumowując  całe  sprawozdanie  wyraził  pochwalę  dla  całej
jednostki Straży Miejskiej za ich służbę. 

 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że takie miejsca na pewno można by wskazać, nie
mniej ze względu na koszty wpięcia dodatkowych kamer i późniejszej ich obsługi włącznie z
zatrudnieniem dodatkowej osoby nie będzie to obecnie możliwe. Dodał jeszcze, że wszystkie 10
kamer to kamery obrotowe.     

 Radny Michał Kuliga zaapelował o większą ilość patroli w okolicach zbiorników wodnych na
Ostrogu. Następnie odnosząc się do ilości i wysokości mandatów za spalanie odpadów uznał, że
mandaty te powinny być surowsze.   

 Komendant Wiesław Buczyński w zakresie kontroli zbiorników wodnych przekazał, że Straż
Miejska co roku prowadzi takie akcje. Dodał, że mieszkańcy są świadomi tego, że kąpiel jest
tam zabroniona i mimo to tam się kąpią. Niemożliwe jest to aby strażnicy przebywali tam na
okrągło.   

 Radny  Michał  Fita  zapytał  czy  Straż  Miejska  prowadzi  kontrole  miejsc  gdzie  nielegalnie
składuje się bądź przechowuje odpady. 

 Komendant  Wiesław  Buczyński  przekazał,  że  Straż  Miejska  patroluje  miejsca  gdzie  na
przestrzeni ostatnich lat pojawiały się odpady. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że Straż Miejska pilnuje tzw. „dzikich wysypisk”.
Natomiast  nad składowiskami kontrole  ma organ,  który wydaje zezwolenia na gromadzenie
odpadów. W przypadku odpadów z Polski są to starostowie albo marszałkowie, a w przypadku
odpadów zagranicznych jest to GIOŚ. Zgłoszenia takie są kierowane do policji.

 Radny  Michała  Fita  przekazał,  że  chodzi  mu  w  tym  przypadku  o  działania  bardziej
profilaktyczne.

 Prezydent  Miasta  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  są  to  kontrole  administracyjne  prowadzone
przez organy wydające zezwolenia. W naszym przypadku będzie to leżało po stronie Starosty.

 Radny Franciszek  Mandrysz  zapytał  o  zdanie  komendanta  na  temat  możliwości  połączenia
Straży Miejskiej i Biura Zarządzania Kryzysowego. Dodał, że w taki sposób funkcjonuje to w
Wodzisławiu Śląskim. 

 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że komendant który połączył te dwie jednostki w
Wodzisławiu Śląskim nie jest  już komendantem. Dodał,  że  w przypadku Raciborza decyzje
podejmuje Prezydent Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że generalnie tam gdzie były tego próby to się nie
powiodło.  Dodał,  że  na  chwilę  obecną  nie  widzi  problemów  ani  w  zarządzaniu  Biurem
Zarządzania Kryzysowego ani Komendą Straży Miejskiej. Dodał, że u nas straż nie jest odrębną
jednostką więc obie jednostki podlegają bezpośrednio pod niego.    

 Radny Franciszek Mandrysz zapytał o efektywność współpracy tych służb. 
 Prezydent  Miasta  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  w  zakresie  zarządzania  kryzysowego

dowodzącym  jest  prezydent  miasta.  Na  czele  BZK  stoi  kierownik,  który  współpracuje  z
wszystkimi służbami (straż pożarna, policja, straż miejska).   

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał czy przypadki nielegalnych wysypisk są zgłaszane do Straży
Miejskiej. W tym miejscu zwrócił uwagę na pozostawione na wałach opony.

 Prezydent  Miasta  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  jeżeli  chodzi  o  tzw.  „dzikie  wysypiska”  to
zgłoszenia można kierować do Straży Miejskiej. W zakresie wałów wyjaśnił, że są to opony
specjalnie tam przywiezione na czas odbywania biegu i po imprezie organizator zobowiązany
jest do ich uprzątnięcia.  
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 Radny Wiesław Szczygielski poprosił o informacje na temat ilości interwencji Straży Miejskiej
na budynku byłego szpitala w ciągu roku.  

 Komendant  Wiesław Buczyński  przekazał,  że  każde  zdarzenie  jakie  miało  miejsce  na  tym
budynku było zgłaszane PINB. W tym roku odbyły się tam dwie wizje z udziałem PINB. Dodał,
że  samodzielnie  Straż  Miejska  nie  wchodzi  do  budynku  ze  względu  na  bezpieczeństwo.
Sprawdza się natomiast zabezpieczenia ze strony zewnętrznej.   

 Radny Wiesław Szczygielski zapytał czy komendant myśli o zakupie kamer dla strażników. 
 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że wiele służb korzysta już z tego typu sprzętu w

czasie prowadzenie interwencji. Niemniej w chwili obecnej nie planuje takiego zakupu. 
 Przew.  RM  Henryk  Mainusz z  uwagi  na  brak  chętnych  do  dalszej  dyskusji  zakończył

przedmiotowy punk obrad.  Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Raciborzu za rok
2017 stanowi zał. Nr 7 do protokołu. 

Ad 5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2018 rok.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z dwoma autopoprawkami.

 Radny Marcin Fica  przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka  przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z dwoma autopoprawkami – zał. 
Nr 8 - 10 .

Rada przy 22 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 11. 
Uchwała Nr XL/606/2018 stanowi zał. Nr 12 do protokołu. 

1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uwzględnieniem autopoprawki – zał. Nr 13.

Rada przy 22 głosujących radnych, 12 głosami za, 0 przeciw i 10 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 14. 
Uchwała Nr XL/607/2018 stanowi zał. Nr 15 do protokołu. 

       
Ad 6. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
          umowy dzierżawy terenu położonego w Raciborzu przy ulicy ks. Józefa Londzina 14.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 16. 
Uchwała Nr XL/608/2018 stanowi zał. Nr 17 do protokołu. 
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Ad 7. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
          umowy dzierżawy terenu położonego w Raciborzu przy ulicy 1-go Maja.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 18. 
Uchwała Nr XL/609/2018 stanowi zał. Nr 19 do protokołu. 

Ad 8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
          umów dzierżawy nieruchomości położonych w Raciborzu przy ulicy Kolejowej 21 
          i Włoskiej 3.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 20. 
Uchwała Nr XL/610/2018 stanowi zał. Nr 21 do protokołu. 

Ad 9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
          umowy dzierżawy terenu położonego w Raciborzu przy ulicy Głubczyckiej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 22. 
Uchwała Nr XL/611/2018 stanowi zał. Nr 23 do protokołu. 

Ad 10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu,
            położonej w Raciborzu przy ul. Piotrowskiej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 24. 
Uchwała Nr XL/612/2018 stanowi zał. Nr 25 do protokołu. 

Ad 11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu,
            położonej w Raciborzu przy ulicy Głubczyckiej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 26. 
Uchwała Nr XL/613/2018 stanowi zał. Nr 27 do protokołu. 
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Ad 12. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu
            zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Śródmieście w Raciborzu. 

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką.

 Radny Marcin Fica  przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Tomasz Cofała zapytał czy ta zmiana planu da zielone światło dla oczekiwanej w tej 
części miasta inwestycji polegającej na budowę parkingu wielopoziomowego. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk potwierdził, że to jest przedmiotem tej właśnie uchwały. 
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 

poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uwzględnieniem autopoprawki – zał. Nr 28, 
informując, że przedmiotowa uchwała zostanie przegłosowana w dwóch głosowaniach.

Najpierw Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się
stwierdziła, że przedmiot niniejszej uchwały nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Racibórz.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 29. 

Następnie Rada przy 22 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i  4 wstrzymującymi 
się uchwaliła miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w
jednostce strukturalnej Śródmieście w Raciborzu z uwzględnieniem autopoprawki z 
jednoczesnym rozstrzygnięciem o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu planu oraz 
sposobie realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, 
które należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania, zgodnie z przepisami 
o finansach publicznych. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 30. 
Uchwała Nr XL/614/2018 stanowi zał. Nr 31 do protokołu

Ad 13. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI/197/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia 
             23 marca 2016 r. w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta
             Raciborza”.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 7 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 32. 
Uchwała Nr XL/615/2018 stanowi zał. Nr 33 do protokołu. 

Ad 14. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy
            Społecznej w Raciborzu. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 34. 
Uchwała Nr XL/616/2018 stanowi zał. Nr 35 do protokołu. 
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Ad 15. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Radny Leon Fiołka przedłożył i przedstawił następujące zapytania i interpelacje – zał. Nr     36:
1) w sprawie w sprawie tymczasowej naprawy ścieżki dla pieszych łączącej ul. Rybnicka z ul. 

Zakładową (zdjęcie nr 1), 
2) w sprawie niezwłocznej reakcji na zgłoszenie dokonane w ESIM, a dotyczące usunięcia 

suchych konarów z drzewa na skrzyżowaniu ul. Rybnickiej z ul. Brzeską (zdjęcie nr 2), 
3) w sprawie wniosku mieszkańców aby na skrzyżowaniu ul. Brzeskiej z ul. Rybnicką w 

godzinach rannego szczytu oraz na skrzyżowaniu ul. Piaskowej z ul. Rybnicką w godzinach 
popołudniowego szczytu rozważyć możliwość regulowania ruchem pojazdów przez służby 
drogowe policji, 

4) ustnie poprosił o informację na temat rozwiązania sprawy z drzewami przy ul. Strażackiej.
 Radny Marcin Fica przedstawił i przedłożył następujące zapytania i interpelacje –  zał. Nr 37:

1) w sprawie wykonania chodnika lub bezpiecznego przejścia pomiędzy wyjazdem ze stacji 
paliw Circle K, a przejściem dla pieszych przy markecie Aldi,

2) w sprawie uzupełnienia słupków blokujących wjazd na plac Dominikański,
3) w sprawie ponownego wystąpienia do ZDW w Katowicach o przeprowadzenie ścieżki 

rowerowej przez ul. Bosacką i ul. Armii Krajowej (schemat w załączeniu), 
4) w sprawie wystąpienia do Policji aby na skrzyżowaniu ulic Słowackiego, Karola Miarki, 

Ogrodowa postawić samochód RSD lub nieoznakowany samochód z kamerą, 
5) w sprawie przeprowadzenia cięć drzew przy ścieżce rowerowej wzdłuż Odry na odcinku od 

zjazdu z ul. Bosackiej do mostu kolejowego, 
6) w sprawie poinformowania kiedy zostanie otwarty dla mieszkańców obiecany parking na 

terenie DK „Strzecha”.
7) ustnie w sprawie przypadków braku zbierania skoszonej trawy na poboczach dróg (ostatni 

przykład z ul. Bosackiej),
8) ustnie w sprawie urządzenia miejsca parkingowego dla osób niepełnosprawnych przy 

targowisku miejskim.  
 Radny Michał Kuliga przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie szybkiej interwencji w zakresie oświetlenia ul. Armii Krajowej (późne włączanie 
lamp),

2) w sprawie naprawy ścieżki na bulwarach na odcinku od pomnika Powstańców Śląskich do 
plaży miejskiej.

 Radny Tomasz Cofała przedstawił interpelację w sprawie zaproszenie do Raciborza 
przedstawicieli GDDKiA celem wizytacji drogi krajowej przebiegającej przez miasto, m.in. 
odcinka przy osiedlu hetmańskim gdzie miasto będzie realizować remont ul. Czarnieckiego, 
która łączy się z ul. Starowiejską (DK45). Chodzi w tym przypadku o uzyskanie zgody 
GDDKiA na prawoskręt w ul. Czarnieckiego, która stanie się teraz droga dwukierunkową. 
Dodał, że znak zakazu skrętu w prawo pojawił się tam kilka lat temu i zarówno zdaniem urzędu 
jaki i zdaniem mieszkańców jest on postawiony niesłusznie.  

 Radny Franciszek Mandrysz przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie odpowiedzi na interpelację z poprzedniej sesji odnośnie braku realizacji ścieżki 

rowerowej łączącą Markowice z Łężczokiem przekazał, że mieszkańcy Markowic są 
oburzeni brakiem zrozumienia tego jak ważny jest ten 120 metrowy odcinek ścieżki. 
Zapytał więc jak można było się zgodzić na realizację ścieżki łączącej miasto z rezerwatem 
bez dalszego połączenia z Markowicami. Uznał, że takie projektowanie jest 
niedopuszczalne,

2) w sprawie przedstawienia informacji o możliwości realizacji budowy chodnika w ciągu ul. 
Odrodzenia oraz zakończenia prac na projektem tej inwestycji,

3) w sprawie zmiany organizacji ruchu w ciągu ul. Olimpijczyka poprzez wprowadzenie na 
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tym odcinku drogi strefy zamieszkania.   
 Radny Zbigniew Sokolik przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie przedstawienia stanowiska Prezydenta Miasta względem nie rozstrzygnięcia 
drugiego już przetargu na remont ul. Kościuszki i ul. Łąkowej w związku z tym, że miasto 
tą inwestycje też dofinansowuje, a w przypadku nie zrealizowania zadania może przepaść 
również dotacja uzyskana na to zadanie przez powiat, 

2) w sprawie rozpoczętej budowy mieszkań komunalnych przy ul. Łąkowej zapytał o sposób 
przydziału tych mieszkań. Wskazał, że przy podobnym projekcie w Chorzowie mieszkania 
były przydzielane osobom w wieku do 35 lat, które mieszkają w mieście do 2 lat lub płacą 
podatki w mieście.       

 Radny Wiesław Szczygielski przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie doprowadzenia do spotkania z odpowiedzialnymi służbami za zabezpieczenie 

obiektu starego szpitala przy ul. Bema,
2) w sprawie zamontowania na bulwarach zdroju wodnego umożliwiającego umycie rąk, 

napełnienie bidonu bądź urządzenia tam w czasie upałów kurtyny wodnej,
3) w sprawie ułożenia pod ścianką wspinaczkową na bulwarach mat ochronnych takich jakie są

na placach zabaw.
 Radny Leszek Szczasny przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie wydania trwałych pamiątek i materiałów związanych z obchodami 800 lecia na 
wzór innych miasta: Lwówek, Drawno, Piła,

2) w sprawie informacji na temat śledztwa i poszukiwań winnego awarii miejskiej 
oczyszczalni, 

3) w sprawie sprawdzenia tematu składowiska opon na terenie dawnych magazynów PHS przy
ul. Pracy i Ogrodowej,

4) w sprawie wycinki drzew przeprowadzonej na Pl. Wolności i mieszkańców, którzy w tej 
sprawie interweniowali u Prezydenta Miasta wyraził ubolewanie, że nie udało się 
przynajmniej części tych drzew uratować,     

5) w sprawie umożliwienia każdemu ochotnikowi w OSP przejścia szkolenia medycznego oraz
zdobycia uprawnień do kierowania pojazdami, 

6) w sprawie ilości spotkań z Wodami Polskimi (dawne RZGW) oraz spotkań z WKZ w 
sprawie spichlerza i sposobu przekazywania informacji przez rzecznika prasowego urzędu,  

7) w sprawie terenu po byłej cukrowni, który nadal pozostaje pusty zapytał czy czasami 
przyczyną tego nie jest brak możliwości zapewnienia odpowiedniego zasilania dla 
inwestorów,

8) w sprawie słów Prezydenta Miasta w kierunku ekologów, którzy zgłosili swoje uwagi 
względem planowanego remontu ul. Kościuszki oraz aby na przyszłość wkalkulowywać w 
taką procedurę przeprowadzanie dłuższych konsultacji z mieszkańcami,  

9) w sprawie ustanowienia roku 2018 rokiem Odry i zwrócenia się do Regionalnego Instytutu 
Kultury w Katowicach z pomysłem zorganizowania w Raciborzu konferencji na temat Odry,

10) w sprawie realizacji akcji 800 drzew na 800 lecie i przekazywania do nasadzeń drzew 
owocowych (śliwy), 

11) w sprawie przedstawienia konkretów na temat rozmów prowadzonych z przedstawicielami 
Banku Światowego.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na następujące zapytania i 
interpelacje radnych:
 Odnośnie zapytania radnego Leona Fiołki na temat rozwiązania sprawy z drzewami przy ul.

Strażackiej przekazał, że odpowiedź jest już przygotowana i czeka na podpisanie. 
Generalnie zmierza się do uporządkowania tam sytuacji choć zakres prac jest duży, a co za 
tym idzie kosztowny. 

 Odnośnie zapytań radnego Marcina Ficy:
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1) w sprawie nie zbierania skoszonej trawy z poboczy dróg przekazał, że koszenie to 
zawsze i zbieranie trawy więc poprosił o bieżące zgłaszanie tego typu sytuacji. Dodał, że
czasami ze względu na duży zakres koszenia trawa nie jest zbierana od razu ale na 
pewno jest zbierana,

2) w sprawie urządzenia miejsca parkingowego dla niepełnosprawnych przy targowisku 
miejskim przekazał, że zadanie to przyjmuje do realizacji.  

 Odnośnie interpelacji radnego Michała Kuligi:
1) w sprawie oświetlenia ul. Armii Krajowej (późne włączanie lamp) przekazał że temat 

zostanie zgłoszony odpowiedzialnym za to służbom,
2) w sprawie naprawy ścieżki na bulwarach na odcinku od pomnika Powstańców Śląskich 

do plaży miejskiej przekazał, że temat jest już zgłoszony jednakże ze względu na 
ograniczone środki póki co nie został skierowany do realizacji.

 Odnośnie interpelacji radnego Tomasza Cofały w sprawie zaproszenie do Raciborza 
przedstawicieli GDDKiA przekazał, że przy najbliższej wizycie w Katowicach takie 
zaproszenie zostanie złożone. Dodał, że do poruszenia jest kilka ważnych tematów. Jeśli 
chodzi o ul. Czarnieckiego to przyznał, że warto zabiegać o to aby od ul. Starowiejskiej był 
również wjazd, choć uznał, że nie będzie łatwo do tego przekonać GDDKiA. 

 Odnośnie interpelacji radnego Franciszka Mandrysza:
1) w sprawie braku realizacji ścieżki rowerowej łączącą Markowice z Łężczokiem 

przekazał, że na etapie dokumentacji projektowej było to rozważane. Niemniej ze 
względu na brak zgody ZDW nie można było wyznaczyć ścieżki w pasie drogowym. W 
związku z tym na odcinku do Łężczoka miasto wykupiło tereny poza pasem drogowym 
aby tam wyznaczyć ścieżkę. Dalej przekazał, że nie jest przeciwny realizacji dalszego 
kawałka tej ścieżki jednakże na dzień dzisiejszy brak jest na to zgody ZDW.  Wskazał, 
że samo uzgodnienie przejścia przez drogę na Zawadę trwało około roku. Dodał, że nic 
nie stoi na przeszkodzie aby teraz rozmawiać o tym odcinku 120 metrów i o tym 
dalszym już odcinku w pasie drogowym aż do torów. Wskazał, że najpierw będzie trzeba
zbudować tą zaplanowaną już ścieżkę, a z tego co już wiadomo to nie uda się tego 
zakończyć w tym roku. Być może więc w przyszłym roku uda się to zrealizować już w 
całości.   

2) w sprawie realizacji budowy chodnika w ciągu ul. Odrodzenia przekazał, że projekt tego
chodnika jest gotowy. Warunki jednak jakie są tam zawarte są trudne. Dodał, że odebrał 
od mieszkańców listy poparcia i umówił się z mieszkańcami, że listy te przekaże do 
Dyrektora ZDW i do wiadomości Starosty. Dodatkowo przekazał, że zaprosi Dyrektora 
ZDW na wizję lokalną w terenie z udziałem mieszkańców, 

3) w sprawie zmiany organizacji ruchu w ciągu ul. Olimpijczyka poprzez wprowadzenia na
tym odcinku drogi strefy zamieszkania przekazał, że jest to doby pomysł i jeśli będzie 
tam taka możliwość to też będzie za takim rozwiązaniem.    

 Odnośnie interpelacji radnego Zbigniewa Sokolika:
1) w sprawie nie rozstrzygnięcia drugiego już przetargu na remont ul. Kościuszki 

przekazał, że stanowisko w tym względzie musi w pierwszej kolejności zająć Starosta. 
Dodał, że na chwilę obecną nie widzi możliwości dopłaty miasta do tej inwestycji. 
Obecnie więc czeka na to stanowisko Starosty,  najprawdopodobniej przetarg ten znów 
będzie unieważniony. Dodał, że kolejny przetarg być może zostanie podzielony na trzy 
zadania, odrębnie droga, odrębnie kanalizacja i odrębnie oświetlenie. Na koniec 
przekazał, że na pewno nie zostawi się powiatu bez pomocy w tej sytuacji,

2) w sprawie rozpoczętej budowy mieszkań komunalnych przy ul. Łąkowej przekazał, że 
skorzysta się z wszelkich pomysłów innych miast na przydział tych mieszkań. Dodał, że 
szuka się formuły, która będzie uwzględniała zapisy zawarte w strategii o tym, że będzie
to i dla pracodawców i dla absolwentów i osób, których będzie stać na ich utrzymanie.  
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 Odnośnie interpelacji radnego Wiesława Szczygielskiego:
1) w sprawie zabezpieczenia obiektu starego szpitala przy ul. Bema przekazał, że 

zorganizuje w przeciągu najbliższych miesięcy spotkanie z wszystkimi 
odpowiedzialnymi za ten obiekt służbami, 

2) w sprawie zamontowania na bulwarach zdroju wodnego umożliwiającego umycie rąk, 
napełnienie bidonu bądź urządzenia w czasie upałów kurtyny wodnej przekazał, że nic 
nie stoi temu na przeszkodzie gdyż udało się tam doprowadzić kanalizację. Dodał, że 
temat przyjmuje do realizacji. 

3) w sprawie ułożenia pod ścianką wspinaczkową na bulwarach mat ochronnych takich 
jakie są na placach zabaw przekazał, że docelowo ułożenie tam ochronnych mat też  
przyjęte zostanie do realizacji choć nie obiecuje, że jeszcze w tym roku.

 Odnośnie zapytań i interpelacji radnego Leszka Szczasnego:
1) w sprawie wydania trwałych pamiątek i materiałów związanych z obchodami 800 lecia 

na wzór innych miasta przekazał, że nie można postrzegać naszego miasta jako gorszego
w stosunku do innych miast. Dodał, że przekazywania informacji przez rzecznika 
prasowego urzędu ma na celu to aby nasze miasto też doceniać i kochać. Uznał, że 
rzeczą naturalną jest chwalenie się tym co miasto dokonało i nie widzi w działaniach 
rzecznika miasta niczego złego. Dalej uznał, że nie widzi potrzeby szerszego wracania 
do tych obchodów poza kontynuowanie akcji 800 drzew na 800 lecie. 

2) w sprawie spotkań z WKZ odnośnie spichlerza  przekazał, że informacje jakie podano 
były prawdziwe, być może brakowało tam jakieś legendy o wszystkich osobach 
zaangażowanych w tą sprawę. Dodał, że ostatecznie uzgodniono, że można ratować ten 
zabytek nieco w inny sposób niż określano to wcześniej, czyli znacznie taniej.   

3) w sprawie informacji na temat śledztwa i poszukiwań winnego awarii miejskiej 
oczyszczalni przekazał, że na ten moment uważa temat  za zakończony. Dodał, że prezes
spółki prowadzi normalne rozmowy biznesowe z wszystkimi dostawcami ścieków, 
również i tymi, którzy maja tzw. ścieki trudne. Dalej wskazał, że po obu stronach musi 
dojść do budowy systemu zabezpieczeń. Dodał, że uczestniczył w tych spotkaniach i jest
zadowolony z ich przebiegu. Niemniej przekazał, że Policja w dalszym ciągu prowadzi 
w tym względzie swoje postępowanie. Dodał, że w tej chwili nie ma już żadnego 
zagrożenia, a ścieki są pod kontrolą, 

4) w sprawie składowiska opon na terenie dawnych magazynów PHS przy ul. Pracy i 
Ogrodowej przekazał, że temat zostanie sprawdzony i odpowiedź w tym względzie 
będzie udzielona piśmie,

5) w sprawie ekologów przekazał, że na pewno nie oceniał ich działań, a jedynie 
wskazywał na  przeciągające się dyskusje w tym zakresie na co nie było czasu z uwagi 
na krótki termin na wykorzystanie środków pomocowych uzyskanych przez powiat. 
Wskazał, że na ogłoszone konsultacje przyszło niewiele osób, zwykle to te same osoby 
co zawsze. Dodał, że szanuje poglądy tych osób, niemniej  przy tego typu inwestycjach 
należy kierować się zdrowym rozsądkiem i trzeba przewidywać terminy, a nie rozwlekać
procedury bo może skończyć się nieszczęściem,

6) w sprawie  wycinki drzew przeprowadzonej na Pl. Wolności przekazał, zastosowano tam
tą samą procedurę. Dodał, że z tego tytułu mniej było kłopotów. Wskazał, że był tam 
piękny drzewostan ale niestety bardzo wiekowy i co za tym idzie stawał się co raz 
bardziej niebezpieczny. Uznał, że planowane tam nasadzenia zastąpią te wcześniejsze 
drzewa i tak to w zasadzie wszędzie naturalnie się odbywa. Dodał, że będą to na pewno 
szlachetne gatunki drzew. Uznał więc, że należy dyskutować ale rozsądnie, a nie 
obwiniać się o każde wycięte drzewo. 

7) w sprawie umożliwienia każdemu ochotnikowi w OSP przejścia szkolenia medycznego 
oraz zdobycia uprawnień do kierowania pojazdami przekazał, że współpraca pomiędzy 
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Biurem Zarządzania Kryzysowego a OSP jest bardzo dobra. Wskazał, że wszyscy 
chcący się szkolić taką możliwość otrzymują. Niemniej wskazał, że nie wszyscy 
członkowie OSP są czynnymi strażakami więc nie wszystkich trzeba szkolić. Dodał, że 
strażacy OSP nie wyręczają pogotowia ale robią to co należy ratując ludzi. Następnie 
wskazał, że przez ostatnie lata wyremontowano albo nowo wybudowano chyba 
wszystkie remizy OSP. Gdy chodzi o sprzęt to nie ustępuje on sprzętowi zawodowej 
straży, a nawet bywa lepszy. Gdy chodzi o uprawnienia do kierowania różnym sprzętem 
to przekazał, że nie przypomina sobie sytuacji aby odmawiano strażakom OSP zdobycia 
praw jazdy.      

8) w sprawie spotkań z Wodami Polskimi (dawne RZGW) przekazał, że były dwie 
informacje bo były to dwa różne spotkania, jedne z dyrektorem RZGW, a drugie już z 
przedstawicielami Wód Polskich i Banku Światowego. Dodał, że szczerze mówiąc 
przekazane informacje z tych spotkań nie różniły się wiele. Niemniej wskazał, że oba 
spotkania dotyczyły tych samych problemów.    

9) w sprawie zapewnienia odpowiedniego zasilania dla inwestorów przekazał, że w 
momencie przyjmowania inwestorów są przygotowywane wszystkie niezbędne 
zagadnienia włącznie z zasilaniem w prąd. Dodał, że nie było takiego przypadku, że ktoś
nie otrzymał warunków. Wskazał, że zabezpieczona jest wystarczająca ilość energii, a do
tego będzie ona jeszcze zwiększona gdy oddana zostanie dodatkowa linia przechodząca 
przez Brzezie. Zdementował więc informację, że w Raciborzu może zabraknąć prądu. 
Dodał, że dzisiaj inwestor bierze pod uwagę bardzo wiele elementów. Dalej wskazał, że 
podzielenie terenu przy ul. 1 Maja  spowodowałoby zapewne znalezienie małych 
inwestorów, ale takich terenów dla mniejszych inwestorów miasto może jeszcze 
poszukać, a ten teren warto pozostawić dla większego inwestora,

10)w sprawie akcji 800 drzew na 800 lecie przekazał, że nie uważa tej akcji za porażkę ale 
ciągle powtarza, że ubiegły rok był tylko rokiem otwarcia tego programu. Dalej uznał za
świetny pomysł Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Rosoła wspólnego posadzenia 
najpierw 23 drzew. Dodał, że na chwilę obecna zapotrzebowanie jest już na 1600 drzew. 
Uznał, że w tym roku powinno udać się zakupić i rozdysponować 800 drzew. Dodał, że 
nie mówi się tutaj o drzewach owocowych, bo gdy mówi się o śliwach to chodzi o śliwy 
ozdobne. Na pewno dużo tych drzew powinno być drzewami dorodnymi: platanami, 
dębami, lipami, niemniej sadzić warto każde drzewa.  

11) w sprawie ustanowienia roku 2018 rokiem Odry przekazał, że osobiście uczestniczy w 
zespole przy Marszałku i był już na dwóch spotkaniach. Dodał, że miasto będzie brało 
udział we wszystkich konferencjach w sposób czynny, zgłoszono też oprócz pływadła 
jeszcze kilka innych propozycji. 

 Radny Leszek Szczasny zaapelował do Przewodniczącego Rady aby rozdzielać grubsze tematy 
tak aby nie było takich rozbieżności w długości sesji. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że to zwykły przypadek, bo nie pamięta sesji 
kończonej o takiej porze. Dodał, że tematy i uchwały są przygotowywane przez podległe mu 
wydziały i wynikają z przyjętego przez Radę Miasta planu pracy i toku pracy urzędu.  

Ad 16. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął obrady sesji 
Rady Miasta Racibórz, godz. 16:51.

Protokołował:
Leszek Jureczko                                                                Przewodniczący Rady

                                                 Henryk Mainusz
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